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Abstract (en)
The process for operating a calender machine, having a bending- compensating roll, fixes an operating pressure for each effective point to which
pressure can be applied, so that a load parameter in the pressing nip has a predetermined set value. First of all, a pressure reaction matrix is
formed, the elements of which indicate the change in the load parameter in all the zones in the case of a change in pressure at only one effective
point in each case. Then, in the case of a change in set value, a change in pressure compensating fully or partially for the difference between actual
value and set value of the load parameter is calculated using the pressure reaction matrix successively step by step in each case for the effective
point of a zone. For all the other zones, the changed actual value of the load parameter resulting from this change in pressure is calculated. If the
value drops below a tolerance value, the operating pressure for each zone can be corrected by the sum of all pressure changes. These iteration
calculations are carried out in a control device by a programmed arithmetic device (16). <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Verfahren zum Betrieb einer Walzenmaschine, insbesondere Kalander oder Glättwerk, mit einer Biegeausgleichswalze legt für jede mit Druck
beaufschlagbare Wirkstelle einen Arbeitsdruck fest, so daß ein Lastparameter im Preßspalt einen vorbestimmen Sollwert hat. Zunächst wird
eine Druckreaktionsmatrix gebildet, deren Glieder die Änderung des Lastparameters in allen Zonen bei einer Druckänderung an nur jeweils einer
Wirkstelle angeben. Dann wird bei einer Sollwertänderung unter Verwendung der Druckreaktionsmatrix schrittweise nacheinander jeweils für die
Wirkstelle einer Zone eine die Differenz zwischen Istwert und Sollwert des Lastparameters ganz oder teilweise ausgleichende Druckänderung
berechnet. Für alle anderen Zonen wird der sich durch diese Druckänderung ergebende geänderte Istwert des Lastparameters berechnet.
Wird ein Toleranzwert unterschritten, kann man den Arbeitsdruck für jede Zone durch die Summe aller Druckänderungen korrigieren. In einer
Steueranordnung werden diese Iterations-Rechnungen mit einer programmierten Rechenvorrichtung (16) durchgeführt.
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